
  Referat Skolebestyrelsesmøde. 
 Mødedato, tid 

og sted:  

Mandag den 21. august kl. 17:00 – 

21:00 Huset på Syd 

 

Vi starter ud med lidt aftensmad 

  Forældrevalgte: 

Anne Lind Støhs, Peter Bürgel Nielsen, Tina 

Sauvr, Helga Charlotte Lund, Malene 

Paasch, Henrik Stilling, Line Schmidt Rank 

og Dorte Byrfelt Thorhauge, Tina Faldt 

Nørager, Birte Dalsgaard 

Elevrådsrepræsentanter:  

Er under valg 

Medarbejderrepræsentanter: 

Kirsten Christensen, Thomas Steffensen 

Skolens ledelse: 

Anders Svendsen, Annette Hartøft 

Gæster: Anita Svalastog og Heidi 

Bundsgaard 

Fraværende med afbud: Helga Lund 

  

 Dagsorden  

”Beslutnings-punkter”: 1) Godkendelse 

af 

dagsordenen. 

 

Godkendt 

 2) Godkendelse 

af referat 

 

 

Debat/sparring/arbejdspunkt. 3) Spisning Vi starter med at få mad og har løs feriesnak ved 

bordet. 

 4) Håndtering 

henvendelser 

om personale 

På foranledning.  

Hvordan håndterer vi henvendelser omkring 

vores personale? Gennemgang af Kolding 

Kommunes procedure for personalesager 

 



 5) SFO Årets første tema 

Skolens SFO er til dialog og vi går ned i 

indskolingsområdet. 

Heidi og Anita står for gennemgang mm. 

Input fra bestyrelsen: God information omkring 

de pædagogiske tanker bag dagligdagen i vores 

SFO, som måske kunne bredes ud til 

forældregruppen, der starter som nye forældre. 

Godt, med opmærksomheden omkring 

børnegruppen, så ingen elever overses, men 

sikres trivsel i de områder, der dækker hele 

SFO’en. Vigtigt, med opmærksomheden på 

nærheden mellem personaler og forældre for at 

sikre tryghed. Godt, med korte 

informationsbreve med fotos. Vigtigt, at formidle 

hvad skolen har på hjerte ift. SFO’ens mange fine 

aktivitetstilbud. Kunne man lave en film omkring 

skolestarten til nye forældre i indskolingen? 

Fokus på at få fortalt vores skolehistorier, så de 

mange gode aktiviteter skoledagen er fyldt med, 

når hjem og kan udvide forældres viden om en 

mangfoldig skoledag.  

 6) Budget 

besparelser 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skolebestyrelsen forholder sig meget undrende 

til de spareforslag, der er skitseret og vedtaget i 

det politiske udvalg. Skolebestyrelsen læser det 

som om, at besparelserne endnu engang er 

”smurt” bredt ud. 

Bestyrelsen havde forventet, at man politisk 

havde levet op til budgetstrategien om ikke at 

”smøre leverpostejen ud i et tyndere og tyndere 

lag”. Det stiller bestyrelsen sig særdeles kritisk og 

undrende overfor, set i lyset af de politiske 

signaler, der er givet i budgetstrategien og i 

dialog med politikere på et bestyrelsesmøde. 

Bestyrelsen vil følge op på, hvordan det rammer 

Lyshøjskolen helt konkret, når det bliver 

udmøntet. 

 7) Udvælgelse af 

kommende 

temaer til 

drøftelse i 

bestyrelsen 

Vi udvælger og evt. tilføjer punkter f.eks. vil brug 

af mobiltelefoner være et kommende emne. 

Nedenstående er fra 14/9 2022 

Forslag til temaer, som I tænker kunne være 

gode at sætte på som 



debat/sparring/arbejdspunkt. 

Bilag 3 

Input til temaer fra bestyrelsen i ikke prioriteret 

rækkefølge. 

1. Vision for Lyshøjskolen – herunder 

inklusionen i nedskæringsperioder, 

hvordan? 

2. Trivsel – skolens trivselsindsatser 

3. Sikker skolevej 

4. Værdierne i praksis: Det betyder, at vi…. 

5. SFO: Den nye organisering af SFO – trivsel 

i de nye rammer 

6. Antallet af skolearr./barn/år – hvordan 

kan vi skabe kvalitet mere end kvantitet 

7. Overgange fra mellemtrin til udskoling: 

Den fysiske ændring bygningsmæssigt, 

nye klasser, fra de ældste til de yngste. 

Hvordan kan vi udbrede det? 

8. Revitalisering af skolens 

Antimobbestrategi 

9. Udskolingen: Fritidslivet, som en sikring 

af det trygge og sunde ungemiljø i 

lokalområdet – indblik og evt. 

udviklingsmuligheder, der kan støttes op 

om fra Bestyrelsens side 

10. Arbejdsformer ifm. bestyrelsesarbejdet, 

så det har rod i praksis, og giver et reelt 

billede af de opgaver, muligheder, 

udfordringer og problemer skolen kan 

opleve gennem et skoleår, så der 

kvalitetssikres i samarbejdet 

11. Folkeskolens generelle kår eks. ifm. 

inklusionsarbejde, rammevilkår, 

tildelingsmodeller etc. 

12. Indsigt i skolens vikararbejde – hvordan 

tilrettelægges og kvalificeres det. Indsigt i 

data. 

13. De store årgange – klassestørrelser, 

hvilke rammer er der for antallet af 

elever i en klasse? 



14. Skolepatrulje – kan vi oprette én? 

15. Skolerejsen – hvordan tilrettelægges 

den? 

16. ”Det store fællesarrangement” – kan vi 

opdyrke det til en blivende tradition? 

17. Sundhedspolitik og bevægelse – hvordan 

kan vi som bestyrelse understøtte og 

revitalisere? 

18. Skolemad – skolemælk? 

19. Venskabsklasseordningen – gerne 

tilbage. (er etableret efter Covid19) 

20. SSP – samarbejdet, hvordan og hvornår? 

Ledelsen: 

Meddelelsesbogen – Version 2.0 

Fra bestyrelsen: Hvordan bruges digitale enheder 

i skoledagen? (Herunder brugen af ChatGPT) 

Drøftelse af pkt. 8: Skolens Antimobbestrategi 

Trivsel generelt ift. forventningspres på 

elevgruppen omkring overgangen fra mellemtrin 

til udskoling (eks. eksamenspres, andet). Mange 

unge oplever angst, forventningspres, 

præstationsangst. 

Pkt. 3 om Sikker Skolevej 

”Orienteringspunkter”: 6) 

 

 

 

 

Vi er orienteret om at Ungdomsklubben 

nedlægges på Lyshøjskolen grundet lav 

søgningmm 

Nyt fra det Børne og 

uddannelsesudvalget 

9) 

 

Drøftelse omkring dagsordenen i det Politiske 

Udvalg omkring besparelser. 

Evt.  Det har været en god skolestart i alt det nye 

byggeri. 

 

 

 

27/9, 31/10, 7/12, 10/1, 22/2, 10/4 og den 3/6.  
 



Tidsrum fra 18:30 - 20:30 Datoer for kommende møder. 
 


